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Stavebnictví loni kleslo o necelé procento, vyhlídky jsou černější 
Stavební produkce loni po očištění od vlivu počtu pracovních dnů klesla o 0,6 procenta. 

„Inženýrské stavitelství zaznamenalo meziroční nárůst stavební produkce o 14,3 procenta a pro-
dukce pozemního stavitelství klesla o sedm procent,“ uvedl ČSÚ. Průměrný evidenční počet za-
městnanců v podnicích s 50 a více zaměstnanci ve stavebnictví se meziročně snížil o 0,2 procenta. 
Jejich průměrná měsíční nominální mzda meziročně vzrostla o 5,5 procenta na 28 091 Kč. 

K meziročnímu růstu stavební produkce podle statistického úřadu nejvíce přispělo pozemní sta-
vitelství, s růstem o 4,6 procenta. Také inženýrské stavitelství vzrostlo, a to o 0,9 procenta. 

Průměrný evidenční počet zaměstnanců v podnicích s 50 a více zaměstnanci ve stavebnictví se v 
prosinci 2009 meziročně snížil o 1,7 procenta. Jejich průměrná měsíční nominální mzda meziročně 
vzrostla o 29 procent a činila 38 534 Kč. „Výrazný nárůst průměrné mzdy v prosinci 2009 byl 
ovlivněn vyplacením mimořádných ročních odměn, třináctých platů a také prémií za dokončení 
velkých akcí a splnění hospodářského výsledku,“ poznamenal ČSÚ. 

Stavební produkce ve stálých cenách byla podle údajů ČSÚ za celý rok 2009 nižší o procento, v 
prosinci se meziročně zvýšila o 3,5 procenta. „Ve srovnání s řadou jiných odvětví je to stále ještě 
velmi solidní výsledek,“ uvedl analytik ČSOB Petr Dufek. Překvapením nebyl růst odvětví ani pro 
hlavního ekonoma společnosti Next Finance Vladimíra Pikoru. „Výsledek není nijak dramatický,“ 
připojil se prezident Svazu podnikatelů ve 
stavebnictví (SPS) Václav Matyáš. 

Další výhled už ale podle nich tak optimis-
tický není. Podle analytika ČSOB bude růst 
odvětví nadále záviset hlavně na dopravních 
stavbách. Hlavní podle něj ale bude, jak se 
podaří v oboru připravovat projekty a směřo-
vat do nich peníze z evropských fondů. 

Šéf SPS ale nepovažuje dopravní stavby za 
všelék. „Dopravní stavitelství není všechno. 
Důležité jsou také další inženýrské stavby, 
které závisí například na investicích měst a 
krajů,“ řekl Matyáš. 

Omezování veřejných investic ovlivní další vývoj sektoru i podle analytiků. „Stavebnictví bude 
přidušeno problémy veřejných financí. Stát se žene do rekordního zadlužení a na veřejné stavby 
zbude málo peněz,“ míní Pikora. Proto podle ekonoma začnou hrát ve stavebnictví větší roli stavby 
pro podnikání a bydlení na úkor veřejných staveb. 

Program Zelená úsporám rozdal miliardu 
Státní fond životního prostředí rozdal žadatelům o příspěvky na zateplení domu či 
změnu vytápění v programu Zelená úsporám miliardu korun. Nejvyšší dotace dosáhla 
téměř 29 mil. Kč, šla na projekt zateplení panelového bytového domu. Celkem k 15. 
únoru fond zaevidoval v programu Zelená úsporám 6137 žádostí s celkovou dotací 
přes miliardu korun, v těchto projektech bude investováno 2,33 mld. Kč. Nejčastěji o 

podporu žádají majitelé rodinných domů, průměrná výše podpory u nich činí 42,8 % celkové in-
vestice. Program se podle ministra Jana Dusíka naplno rozběhl po pěti měsících od změny původ-
ních podmínek. Za stávajícího tempa bude podle něj 16,8 mld. Kč spotřebováno ještě před oficiál-
ním koncem programu, tedy v průběhu roku 2012. Peníze ministerstvo získalo loni prodejem vol-
ných emisních kreditů. Další se chystá prodat letos, nezíská ale tak velké částky jako před rokem. 

Loni se začalo stavět o 14,3 procenta méně bytů 
V loňském roce byla v Česku zahájena výstavba 37 319 bytů, což bylo meziročně o 14,3 procen-

ta méně. Počet zahájených staveb tak byl loni poprvé po 15 letech nižší než počet dokončených 
bytů, informoval Český statistický úřad. Celková hodnota nově uzavřených stavebních zakázek 
meziročně klesla o 26,4 procenta. „Na vině je jednak boom před minulou změnou daně z přidané 
hodnoty, který vyhnal čísla bytové výstavby vzhůru, ale v současné době jde pokles nové výstavby 
především na vrub celkového útlumu ekonomiky,“ uvedl k bytové výstavbě analytik ČSOB Petr 
Dufek. „Zvlášť jasný je pokles nové výstavby v bytových domech, což jen dále potvrzuje omezení 
developerských projektů a částečně i jejich přesun z centra do regionů,“ dodal. Počet zahájených 
staveb loni klesal ve všech čtvrtletích, nejvíce ve druhém a čtvrtém. Stavební úřady vydaly o 7,8 
procenta stavebních povolení méně a jejich orientační hodnota meziročně vzrostla o 4,3 procenta. 
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Nejvíce peněz od ŘSD má Metrostav 
Nejúspěšnější firmou v získávání státních zakázek na výstavbu silnic je Metrostav. Ředitelství 

silnic a dálnic (ŘSD) se společností v posledních třech letech podepsalo smlouvy v celkové hod-
notě téměř 15 miliard korun. Žebříček největších partnerských firem prezentoval šéf ŘSD Alfred 
Brunclík. 

Také další místa potvrzují, že státní zakázky ovládá takzvaná velká čtyřka. Jen o několik desítek 
milionů méně získala společnost Stavby silnic a železnic, která nyní působí pod názvem Eurovia. 
Třetí a čtvrté místo obsadily Strabag a Skanska s 13, respektive 11 miliardami korun. 

Při bližším pohledu se však ukazuje, že skupiny Eurovia a Strabag jsou v získávání zakázek 
úspěšnější než Metrostav. Eurovia totiž ovládá čtvrtou firmu v žebříčku, ODS - Dopravní stavby 
Ostrava, která se může chlubit smlouvami s ŘSD za 4,7 miliardy korun. Sedmé s částkou 3,7 mili-
ardy korun jsou zase Dálniční stavby Praha, které patří pod rakouskou stavební skupinu Strabag 
SE. ŘSD v roce 2007 podepsalo smlouvy se soukromými firmami za 11 miliard korun, v následu-
jícím roce ovšem přišel boom. Především díky evropským penězům se objem zakázek zvedl na 
zhruba 75 miliard korun, loni to bylo necelých 16 miliard. Další léta budou podle Brunclíka kvůli 
krizi a šetření ve státním rozpočtu hubenější. 

Nové stavby se letos zahajovat nebudou, ŘSD vypíše výběrové řízení pouze na opravy a rekon-
strukce, celkem je na ně v rozpočtu připraveno 1,2 miliardy Kč. 

Unikátní překližka bez formaldehydu 
Interiéry škol, jeslí, nemocnic i soukromých objektů mohou být nyní konečně vybavovány oblo-

žením a doplňky z vysoce kvalitní a zároveň designově velmi variabilní bukové překližky bez 
formaldehydu. Tradiční český výrobce buko-
vých překližek DYAS.EU z Uherského Ostrohu 
jako první v Evropě nyní přichází na trh 
s unikátní interiérovou překližkou DYAS® – 
EKOPLEX. 

Překližka s vyloučením formaldehydu byla 
vyvinuta ve spolupráci s americkými specialisty 
na lepidla pro dřevařský průmysl. 

„Zatímco běžná překližka uvolňuje 0,125 mg/
m3/hod. této zdraví škodlivé látky a dřevotřís-
kové desky dokonce dvakrát tolik, DYAS® – 
EKOPLEX neobsahuje v lepidlech žádný 
formaldehyd,“ zdůrazňuje předseda představen-
stva DYAS.EU Radek Nejeschleba. V Evropě 
je DYAS.EU vůbec prvním výrobcem, který 
používá v sériové výrobě tento jedinečný lepicí ekologický systém, tvořený z 80 % materiály 
z obnovitelných zdrojů. DYAS.EU tak potvrzuje svoji pozici evropského lídra na trhu bukových 
překližek, když už loni dosáhl třetinového podílu výroby bukové překližky v Evropě. 

Buková překližka je vysoce odolný materiál, který kromě interiérů nachází široké uplatnění 
v průmyslu, například u podlah pod výrobní linky či v podlahách nákladních vozidel. DYAS.EU 
rovněž slaví úspěchy s inovativní, ohni odolnou překližkou. DYAS Pyroplex je využívána 
v protipožárních interiérových dveřích nebo v sedadlech německých vlaků. 

Objem produkce Strabagu loni klesl o pět procent 
Rakouské stavební společnosti Strabag SE klesl v loňském roce objem produkce o pět procent 

na 13,02 miliardy eur (334,2 miliardy Kč). K poklesu přispěl hlavně slabý výkon v Rusku a na 
některých východoevropských trzích, v Německu a Polsku naopak rostl. Hodnota nevyřízených 
objednávek se zvýšila o pět procent na 14 miliard eur. Uvedla to společnost, která působí i v České 
republice, na svých internetových stránkách. Strabag je jednou z předních stavebních skupin v 
Evropě, má kolem 73 000 zaměstnanců. Jejími hlavními trhy jsou Rakousko a Německo, dále 
působí ve všech zemích východní a jihovýchodní Evropy, na vybraných trzích západní Evropy, na 
arabském poloostrově, v Kanadě, Chile a Indii. Detailní výsledky hospodaření firma zveřejní 30. 
dubna. Česká pobočka Strabag patří do pětky největších stavebních společností v tuzemsku. Za-
městnává přes 2000 lidí a vlastní několik stavebních firem, jako brněnský Mittag nebo Prezipp, asi 
dvacítku kamenolomů, výrobce stavebních materiálů, obalovny a servisní podniky. 

Skupina Trigema loni zvýšila hrubý zisk, tržby firmy ale klesly 
Hrubý zisk developerské a stavební skupiny Trigema se v roce 2009 zvýšil o tři procenta na 70 

milionů korun. Tržby firmy se ale meziročně snížily o 21 procent na 630 milionů korun. 
Růst zisku společnosti zajistila hlavně optimalizace výroby a výrazné snížení nákladů. „Základní 

podmínkou konkurenceschopnosti v dnešní době je udržení nákladů na přijatelné úrovni,“ uvedl 
generální ředitel skupiny Marcel Soural. „Vydělané prostředky nespotřebováváme, ale ihned in-
vestujeme do nových, životaschopných projektů,“ dodal. 

Mezi současné projekty Trigemy patří například výstavba druhé etapy bytového projektu v Pra-
ze-Letňanech. Ještě letos na jaře chce Trigema zahájit prodej třetí etapy projektu. 

Byl proražen jižní tubus tunelu Blanka 
Jižní tubus tunelového komplexu Blanka byl 

proražen. Raziči, kteří postupovali směrem od 
Letné, se pod zemí setkali s těmi, co směřova-
li od Pelc-Tyrolky. Severní tunelová trouba 
byla proražena už před měsícem. Délka jižní 
tunelové trouby je celkem 2,22 kilometru. S 
ražbou jižní trouby se začalo v září 2007 v 
Troji. Tunel má doplnit už provozovanou, 17 
kilometrů dlouhou část okruhu se Zlíchov-
ským tunelem, tunelem Mrázovka a Strahov-
ským tunelem. 

Byty místo tiskárny 
Lucemburská společnost KLC Holdings 

připravuje v Praze 5 na místě bývalé tiskárny 
Grafoprint-Neubert v Grafické ulici výstavbu 
120 nových bytů. Začít stavět chce ještě letos 
v září, dokončení stavby očekává developer v 
únoru 2012. Pozemky pro výstavbu mají 6698 
metrů čtverečních, plochy pro bydlení mají 
tvořit 11 800 čtverečních metrů. 

Největší solární park na západě Čech 
Na Tachovsku začne v dubnu stavba největ-

ší solární elektrárny na západě Čech. Vyroste 
do konce roku na 68 hektarech polí za prů-
myslovou zónou v Ostrově u Stříbra. Bude 
mít výkon 30 MW a vyžádá si investici 2,5 až 
2,7 miliardy korun. Pozemky u dálnice D5 
patří z jedné šestiny Kostelci, dále 13 fyzic-
kým a jedné právnické osobě. Téměř všichni 
už na ně podepsaly smlouvu o budoucí smlou-
vě kupní. Peníze z prodeje budou dostávat 
postupně, poslední získají po ukončení územ-
ního a stavebního řízení. 

Crescon dá do bytových projektů až 300 mil. Kč 
Developerská společnost Crescon plánuje 

během letošního roku zahájení výstavby tří 
realitních projektů. Investovat do nich chce 
kolem 250 až 300 milionů korun. Firma záro-
veň rozšířila podnikání také do oblasti laková-
ní a potisku fólií pro potravinářství. 

Plzeň zruší výběrové řízení na parkoviště 
Plzeň zruší soutěž na výstavbu multifunkč-

ního objektu se 400 parkovacími místy v cent-
ru v rušných sadech Pětatřicátníků. Plány 
města počítaly s tím, že na ploše nynějšího 
asfaltového parkoviště, kde dříve stávala ka-
sárna slavného pluku Pětatřicátníků, postaví 
dům soukromý subjekt. 

Zachování orlickoústeckého nádraží 
Správa železniční dopravní cesty (SŽDC) 

zpracovala návrh, jak modernizovat železniční 
koridor a zároveň zachovat historickou budo-
vu nádraží v Ústí nad Orlicí. Podle odpůrců 
demolice objektu je to velký pokrok. O dalším 
využití nádraží není zatím rozhodnuto. 

Cyklostezka se rozroste o další tři úseky 
Karlovarský kraj bude letos pokračovat v 

budování cyklostezky podél Ohře dalšími 
třemi úseky. Nejdelší je část cyklostezky, 
která spojí Kynšperk s Třebení u Chebu. Sta-
vět se ale bude i v Sokolově a v Lokti. Celko-
vé náklady mají být 133 milionů korun. 
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ÚOHS zrušil zakázku na parkovací systém 
Úřad pro ochranu hospodářské soutěže zru-

šil kvůli chybám zadání zakázky města Znoj-
ma na parkovací systém ve městě v předpoklá-
dané hodnotě 170 milionů korun. Pokutu ale 
úřad neudělil. Doba trvání zakázky měla být 
30 let. Proti rozhodnutí úřadu se radnice podle 
mluvčí neodvolá a vypíše soutěž novou. 

Levnější vědecká knihovna 
Stavba nové Moravskoslezské vědecké 

knihovny v Ostravě má být o 400 milionů 
korun levnější. Oproti původním předpokla-
dům, podle nichž měly náklady činit 1,5 mili-
ardy, má nakonec stát 1,1 miliardy. Její budo-
vání má začít podle nového harmonogramu v 
červnu příštího roku. Dokončena má být za 
dva roky, v červnu 2013. 

Sto milionů korun na revitalizaci Staré Role 
Karlovy Vary uspěly se žádostí o dotaci z 

integrovaného operačního programu minister-
stva pro místní rozvoj a získaly na revitalizaci 
největšího sídliště Stará Role zhruba 100 mili-
onů korun. Peníze poslouží k úpravě území, 
kde žije přes 6000 lidí z padesátitisícového 
města. Vznikne tam nová zeleň, parkovací 
plochy a odpočinková místa. Z dotace budou 
hrazeny také opravy panelových domů. 

Dálnice D8 letos hotova nebude 
Poslední šestnáctikilometrový úsek dálnice 

D8 přes České Středohoří letos hotový nebu-
de. Řekl to šéf Ředitelství silnic a dálnic 
Alfred Brunclík, příčinou jsou podle něj spory 
s ekology. Na neurčito ŘSD odsunulo rovněž 
dokončení dalšího sporného dálničního tahu 
přes Mikulov do Rakouska. 

Hunter Douglas vstoupil do komory obvodových plášťů 
Novým členem České komory lehkých ob-

vodových plášťů (ČK LOP) se stala společ-
nost Hunter Douglas - Czechia. Firma je sou-
částí nizozemské skupiny Hunter Douglas 
Group. Tržby tuzemské firmy za prodej zboží 
se v roce 2008 mírně snížily na 123,5 milionu 
korun ze 125,5 milionu korun o rok dříve. 
Čistý zisk firmy se ale předloni zvýšil na 13,8 
milionu korun z 11,6 milionu v roce 2007. 

Přestavba části silnice za 147 mil. Kč 
Kraj Vysočina bude investovat do zlepšení 

silničního spojení ze Světlé nad Sázavou k 
dálnici D1. Stavební práce na narovnání a 
rozšíření prvních kilometrů k obci Kejžlice 
začnou letos na jaře. Budou stát přibližně 147 
milionů korun bez DPH, řekl náměstek 
hejtmana Libor Joukl. Podle světelské radnice 
by kvalitnější silnice mohla být dalším pří-
spěvkem ke zlepšení hospodářské situace v 
regionu. Silnice II/347 ze Světlé do Humpol-
ce, kde je nájezd na D1, měří celkem přes 16 
kilometrů. Zakázku na stavební úpravy první 
části trasy získala ve výběrovém řízení pardu-
bická firma M-Silnice. „Pokud se nám podaří 
vyřešit majetkoprávní vztahy, tak bychom na 
této silnici rádi hned připravili druhou stav-
bu,“ doplnil Joukl. Na financování přestavby 
chce kraj získat evropskou dotaci. 

V Hořovicích se koupají v novém 
Na konci měsíce ledna předalo město Hořovice 

k užívání svým občanům nově zrekonstruovaný 
bazén. Jako první bazén vyzkoušeli starosta 
a místostarosta města. Pak už do vody naskákaly 
děti z plaveckého oddílu Spartak a provedly 
„zatěžkávací zkoušku“. Investorem rekonstruk-
ce, kterou provedla společnost Skanska a.s., 
divize Pozemní stavitelství, je město Hořovice. 
Rekonstrukce bazénu proběhla ve dvou fázích – 
nejprve byla provedena oprava střechy 
a opláštění, které byly v havarijním stavu. Ná-
sledně bylo potřeba, s ohledem na nevyhovující statiku vnitřní části bazénové haly, přistoupit také 
k přestavbě v interiéru, kde proběhla výměna železobetonových konstrukcí, obkladů, opraveno 
bylo sociální zařízení a vzduchotechnika. Ačkoli bylo toto rozšíření rekonstrukce zpočátku neplá-
nované, podařilo se zastupitelstvu Hořovic prostředky v rozpočtu města najít a stavba tak mohla 
být realizována s velmi uspokojivým výsledkem. Do začátku letních prázdnin bude bazén fungovat 
ve zkušebním provozu. „Nejdříve jsme se zaměřili na opravu střechy a opláštění. Ovšem stav ba-
zénové haly nás donutil přistoupit na podzim k rozšíření první etapy, které spočívalo především ve 
výměně staticky nevyhovujících železobetonových konstrukcí ochozů. Přeji městu Hořovice, aby 
v dohledné době dokázalo zrealizovat celý projektový záměr opravy a modernizace,“ dodal Martin 
Blažek, hlavní stavbyvedoucí závodu 02, Skanska a.s.  

ČR modernizovalo ambasádu v Brazílii 
Zahraniční specialisté PSJ v Brasílii dokončili práce na v pořadí již třináctém velvyslanectví pro 

Ministerstvo zahraničních věcí ČR. Rekonstrukce v hlavním městě Brazílie představuje zakázku 
PSJ na pátém kontinent po Evropě, Asii, Africe 
a Severní Americe. Její konečný finanční ob-
jem dosáhl 97,5 milionů korun. Celková rekon-
strukce a modernizace zastupitelského úřadu 
byla zahájena v lednu 2009. Z důvodu mnoha 
změn, které jsou obsahem 67 změnových listů 
a šest dodatků smlouvy, byla zakázka ukončena 
o čtyři měsíce později k 26. lednu letošního 
roku, kdy bylo zahájeno přejímací řízení. To 
bylo ukončeno 10. února. „Završili jsme tak 
komplikovanou rekonstrukci s nekončícím 
procesem změn, které kladly velký tlak na pří-
pravu stavby a materiálové zajištění. Ulehče-
ním nebyla ani dlouhá námořní doprava kontejnerů a v neposlední řadě nás trápily problémy 
s místními firmami,“ zdůraznil projektový manažer Divize export PSJ, a.s., Ing. Jaroslav Řičánek. 
Takřka veškeré práce provedly vlastní kapacity PSJ či české řemeslné firmy zajišťující elektroin-
stalace, zdravotechniku, truhlařinu a dodávku hliníkových oken. 

PSJ jedná o rekordní zakázce v ruské Soči 
Stavební společnost PSJ podepsala smlouvu na realizaci ojedinělé stavby multifunkčního kom-

plexu Sochi City v ruském přístavním městě Soči na pobřeží Černého moře, kde se v roce 2014 
uskuteční zimní olympijské hry. V současné době probíhají intenzivní jednání o profinancování 
tohoto díla, jehož finanční náklady se budou pohybovat kolem 520 milionů dolarů. Úspěšné zavr-
šení těchto jednání je podmínkou účinnosti smlouvy o dílo. Jednalo by se tak o jednu z největších 
pozemních staveb, které některá z českých firem v posledních dvaceti letech realizovala. 

Výstavba Sochi City je součástí ruského vládního programu výstavby olympijských objektů. 
Jeho investorem je moskevská společnost Newland Ltd. Komplex by měl vyrůst během tří roků 
v centru olympijského města a měl by vytvořit 280 000 m2 administrativních, komerčních a obyt-
ných ploch. Jeho součástí bude nákupní zóna, prostory k zábavě, lázeňské a rehabilitační centrum, 
dva bytové domy, kancelářský objekt, hotelové 
a kongresové centrum a v neposlední řadě dvě 
podzemní podlaží pro parkování. Konstrukčně 
bude představovat čtyři výškové budovy propo-
jené společnou přízemní a podzemní částí. 

„První kontakt s investorem jsme navázali 
zhruba před dvěma lety. Jednání o financování 
díla by mohla být ukončena v prvním čtvrtletí 
letošního roku. Poté by došlo k mobilizaci sta-
vebních kapacit pro zahájení výstavby. Pro 
základové či zemní práce počítáme s místními firmami, ovšem velkou část dalších dodávek bude-
me zajišťovat z České republiky a států Evropské unie,“ uvedl předseda představenstva a generální 
ředitel PSJ, a.s., Ing. František Vaculík. 
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Gustav Libra 
(38) je novým mar-
ketingovým ředite-
lem FINEP. Zodpo-
vídá za novou mar-
ketingovou strategii, 
která má za cíl dále 
posílit roli FINEP na 
rostoucím trhu ne-
movitostí. Jeho dal-
šími úkoly je reposi-
tioning značky a vytváření marketingových 
inovací. „Trh realit pomalu ožívá a pro další 
navýšení podílu FINEP je klíčová dobře zací-
lená a efektivní marketingová strategie. Proto 
bude připravovaná kampaň vycházet 
z přesných průzkumů trhu a zaměří se na kli-
enty, upřednostňující bydlení vyššího standar-
du,“ říká Libra. Vystudoval marketing a ban-
kovnictví na VŠE Praha. Je absolventem pro-
fesních kurzů CIMA a Business Success. Pro-
fesní kariéru zahájil v reklamních agenturách 
(Lowe GGK, GHS Partner, Lineart, Mark 
BBDO). Poté působil v ČSOB v oddělení 
komunikace, odkud přešel do Provident Fi-
nancial, kde řídil marketingovou komunikaci 
v České a Slovenské republice. Založil zde 
oddělení regionálního marketingu a rozvinul 
retenční zákaznické aktivity. Podílel se na 
otevření trhu půjček do domácností v Moskvě, 
kde také v letech 2007 a 2008 aktivně působil. 

Obnova památek 2010 - současná tvorba  
v historickém území 

Ve dnech 23.- 24. 3. 2010 Masarykova kolej, 
Thákurova 1, Praha 6. Konference s dopro-
vodnou výstavou a exkurzemi, pořádaná s 
NPÚ, ICOMOS a FA ČVUT, bude zaměřená 
na problematiku novostaveb v historických 
částech městských sídel. Přednášky doplní 
ukázky realizací i projektů. STUDIO AXIS, 
spol. s r.o., www.studioaxis.cz 

Dřevostavby 2010 
Ve dnech 25. – 28. února 2010 se v areálu 

PVA Letňany Praha s veletrhem Dřevostavby 
souběžně uskuteční hned několik veletrhů: 
Moderní vytápění, Aquaset, Nový byt a dům, 
Zahradní nábytek, Floor expo, Moderní náby-
tek a Dřevotechnika. 

Světlo v architektuře 
Ještě do 12. března 2010 probíhá v budově 

Mánesu na Masarykově nábřeží v Praze speci-
alizovaná výstava svítidel Světlo v architektu-
ře, kterou pořádá Czech Architecture Week 
s.r.o. pod záštitou ČKA, ČKAIT, Nadace čes-
ké architektury, Obce architektů a ve spoluprá-
ci s řadou partnerů. Tato akce je určena přede-
vším architektům, projektantům, stavebním 
inženýrům a developerům. 

Stavební výrobek a technologie roku 2009 
Česká stavební akademie vyhlásila výsledky 2. ročník soutěže STAVEBNÍ VÝROBEK – TECHNO-

LOGIE ROKU 2009 - Česká kvalita pro české stavebnictví. 
Časopis Stavitel je mediálním partnerem soutěže. 

ZLATÁ CENA 
BENDA TRADE s.r.o.: WEBFLOOR – patentovaná technologie pro zakládání 
podlahových konstrukcí - za technicky progresivní a ekologickou technologii 
zakládání jak v běžném geologickém prostředí, tak i ve složitých geotechnic-
kých podmínkách. 
Step TRUTNOV a.s.: Průmyslový kotel na spalování celých balíků biomasy - za progresivní a energe-
ticky zajímavou technologii spalování vzhledem k odpadním zemědělským produktům. 
Rieder Beton, spol. s r.o.: Systém protihlukových stěn FASETON – Hohlwelle - za vysoce výkonný 
systém protihlukových stěn s dlouhou životností a vynikajícím estetickým ztvárněním. 
RECIFA a.s.: Pěnové sklo REFAGLASS - za vynikající technické, ekonomické a ekologické vlastnosti 
této tepelné i zvukové izolace. 

STŘÍBRNÁ CENA 
Strojírny Podzimek, s.r.o.: Semimobilní linka na výrobu mechanicky zpevně-
ného kameniva – MZK - za první mobilní zařízení tohoto typu průmyslově vyrá-
běné v České republice. 
ARDEX Baustoff, s.r.o.: ARDITEX NA – dvousložková samonivelační hmota 
s obsahem latexu, bez obsahu amoniaku - za výjimečné hodnoty přídržnosti a 
pružnosti a velmi snadné zpracování. 
Rigips, s.r.o.: RigiProfily - za tuhý profil pro montáž sádrokartonových konstrukcí zvyšující jejich pev-
nost. 
REIMO a.s.: Drenážní koberec PA 8 – asfaltový koberec modifikovaný pryžovým granulátem - za 
technologii zlepšující vlastnosti silničního povrchu a využívající odpadní gumy z pneumatik. 
STEKO spol. s r.o.: Teplovzdušná krbová vložka VENUS 12.1 - za vysokou účinnost spalování při 
nízké spotřebě paliva a obsahu emisí CO 0,1 %. 
CARETTA TECHNOLOGIES s.r.o.: masážní bazén - SPA zn. CARETTA, modelová řada GEMINO 
- za kvalitu filtrace a masáže a jedinečné tvarové řešení respektující ergonomii lidského těla. 

BRONZOVÁ CENA 
QUANTUM, a.s.: Kombinovaný kondenzační kotel Quantum Q7K-36-30-
COMBI - za vysokou účinnost a využití energie díky kondenzační technologii. 
Jaroslav Cankař a syn ATMOS: Zplynovací teplovodní kotel s hořákem na 
pelety DC 24 RS - za ekologické a ekonomicky nenáročné zařízení se snadnou 
obsluhou. 
KNAUF INSULATION, spol. s r.o.: Minerální izolace nové generace ze skel-
ných vláken, vyráběná technologií ECOSE® Technology - za ekologickou technologii výroby se sníže-
nou spotřebou energie. 
Rigips, s.r.o.: Modré akustické systémy Rigips - za účinné a ekonomické řešení protihlukové ochrany 
budov. 
Lindab s.r.o.: RdBX - profil pro sádrokartonové příčky - za unikátní systém kotvení bez použití nářadí. 
Wienerberger cihlářský průmysl, a.s.: POROTHERM překlad VARIO pro dodatečnou montáž stínicí 
techniky - za širokou variabilitu použití a snadnou montáž. 
HELUZ cihlářský průmysl v.o.s.: Broušený cihelný blok HELUZ FAMILY 50 - za kvalitní pálený 
zdicí prvek pro chráněné nosné jednovrstvé tepelně izolační zdivo. 
BEST, a.s.: Skořepinový zdicí systém BEST – UNIKA - za dobré technické vlastnosti a ekologickou 
výrobu. 
WOLF SYSTEM spol. s r.o.: Technologický postup při stavbě skeletu monolitického železobetonové-
ho fermentoru a dofermentoru s vnějším zámko-
vým zateplením a vnitřní ochranou betonu za 
inovaci technologie urychlující výstavbu a snížu-
jící náklady na vícepráce. 
KORADO a.s.: deskové otopné těleso RADIK 
KLASIK-R - za úpravu radiátoru k usnadnění 
rychlé výměny starých článkových radiátorů. 
Baumit, spol. s r.o.: Lepicí kotva Baumit Klebe-
Anker - za zlepšení technických vlastností nové 
generace lepicích kotev. 

Podrobnější informace o celé soutěži jsou na www.Stavitel.cz, v tištěné podobě 
Stavitel č. 3 a bude se jim věnovat i zvláštní příloha dubnového vydání. 
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